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Bestuurscultuur 

Een wat ‘vaag’ ogend maar heel wezenlijk punt dat door ons als eerste werd ingebracht is de 

bestuurscultuur. Dat was namelijk één van de redenen waarom wij twee jaar geleden het CDA 

uitsloten als partner. Wij willen een cultuur binnen het college, tussen college en raad en in het 

apparaat van volkomen openheid en eerlijkheid, zeggen waar ’t op staat, geen wollige termen of 

proza, geen terughoudendheid, kritiek kunnen geven én nemen zonder dat dit persoonlijk wordt, 

elkaar aanspreken op methoden en resultaten. Programmapunten moeten niet meer uitsluitend als 

ambitie worden geformuleerd maar als doel, zo concreet en ‘smart’ mogelijk, en dus vooral ook 

realistisch. Beleidsmakers en uitvoerders moeten daar ook op aangesproken en afgerekend worden. 

Dat betekent ook dat medewerkers zich daar aan moeten committeren en dat slechte prestaties niet 

meer met de mantel der liefde worden bedekt. Daar kon iedereen mee leven, en dat werd bovendien 

ook meteen de manier waarop tijdens de drie onderhandelingsdagen met elkaar werd omgegaan. 

Zorg 

WMO: Er komt een reserve WMO, die nu gevuld wordt met wat er over is van de oude WVG-gelden 

(3,9 miljoen), aangevuld met een storting van 2,5 miljoen uit de Essent-gelden. Dit college zorgt voor 

een structurele dekking van deze reserve op basis van de te verwachten tekorten. 

De deeltaxi wordt alleen nog ingezet voor mensen die daar een indicatie voor hebben, er komt één 

callcenter met daarachter alle taxibedrijven die mee willen doen, er komt een eenheidsprijs zodat 

concurrentie alleen plaatsvindt op dienstverlening en service. 

Welzorg moet een volledig functionerende werkplaats in Tilburg krijgen. 

Mantelzorgers met een uitkering worden m.b.t. hun sollicitatieplicht ontzien voor het aantal uren dat zij 

mantelzorg leveren. 

Er komt een zorghuis waarin de regie over meervoudige problematieken wordt gecoördineerd 

(analoog aan het veiligheidshuis). Dit wordt een instellingen van de gemeente met gezinscoaches (of 

stadsmariniers of hoe ze ook mogen gaan heten) die de macht (op basis van gezag en afspraken) 

hebben om door de muren van alle hulpverlenende instanties heen te breken. Zij kunnen de zorg 

stroomlijnen en zijn verantwoordelijk en (dus) aansprakelijk. 

Indicatie wordt zo mogelijk weggehaald bij het CIZ en neergelegd bij de gemeente, huisartsen en 

specialisten. 

Het oorspronkelijke idee van woonzorgservicezones wordt losgelaten (en de term wordt taboe!). 

Er wordt gekeken naar het onderbrengen van Loket Z functies bij bestaande ‘instellingen’ 

(bijvoorbeeld huisartsenposten en Hooge Veer). 

Er komt een kaart van Tilburg waarop alle gevoelige maatschappelijke projecten en instellingen zijn 

ingetekend. Insteek bij nieuwe vestigingen wordt dat deze eerlijk verspreid moeten zijn over de stad, 

en het vestigingsprotocol wordt leidend voor de manier waarop zo’n nieuwe vestiging wordt 

voorbereid. 

De plaatsing van de herioneprostituees in Fatima is van de baan, er wordt helemaal open opnieuw 

gekeken naar een geschikte vestiging (volgens de spreidigskaart en het protocol). 

Integratie 

Allochtone ouders worden actief voorgelicht over de vrije schoolkeuze, zodat zij zich niet meer laten 

afschrikken hun kinderen naar een ‘witte’ school of het bijzonder onderwijs te sturen. 



Er komt één moment van inschrijving zodat allochtone en autochtone kinderen gemiddeld op het 

zelfde moment op een wachtlijst komen (momenteel ligt dat erg ver uit elkaar). 

Er wordt een pilot uitgevoerd met een aantal scholen waarin dubbele wachtlijsten worden gehanteerd, 

met als doel de samenstelling van de school meer in balans te brengen. 

Werk 

Grote delen uit ons werkgarantieplan worden ingevoerd of (eerst) nader onderzocht en uitgewerkt. Het 

uitgangspunt wordt dat diegenen die kúnnen werken ook daadwerkelijk meteen aan het werk gaan, en 

dat mensen voor wie geen uitzicht meer is op de reguliere arbeidsmarkt een zorgpolis krijgen. 

Onderzocht wordt wat de mogelijkheden zijn om de wirwar aan projectjes en trajectjes waarin 

werkzoekende nu verdwijnen (en waar niemand een fatsoenlijk overzicht van heeft) op te heffen en 

onder te brengen in één dienst of werkmaatschappij, waarin iedereen op maat concreet werk 

aangeboden krijgt (met arbeidscontract en loon ipv uitkering) en waarin al die werkzaamheden 

maatschappelijk nuttig moeten zijn (dus niet meer wasknijpers vouwen).  

 

Binnen 12 maanden is er een volledig functioneren clientenvolgsysteem actief waarmee inzicht 

ontstaat in de concrete resultaten van reintegratieinspanningen. 

Armoedebeleid 

Maatregelen uit de armoede-nota worden waar mogelijk versneld uitgevoerd, de ‘werkende armen’ 

worden actief in kaart gebracht en er wordt onderzocht hoe deze groep op hetzelfde niveau 

ondersteund kan worden als mensen in de bijstand. 

Economie 

Er komt een onderzoek naar leegstand of suboptimaal gebruik van bestaande industrieterreinen. Er 

wordt een nut- en noodzaakdiscussie gevoerd over de ontwikkeling van Wijckervoort. Voor dat terrein 

wordt de koppeling met ‘maintenance’ losgelaten. Bestaande bedrijventerreinen zullen worden 

geherstructureerd (naar de vraag op de markt) en hebben de voorkeur voor het vestigen van nieuwe 

bedrijven. 

Het Volt-terrein wordt in de komende twee jaar ontwikkeld. Ook drie andere kleine bedrijventerreinen 

in Tilburg Noord worden ontwikkeld. 

Cultuur 

Er worden afspraken gemaakt met de corporaties voor de bouw van atelier- en studio-woningen voor 

kunstenaars. Voor de theaters wordt een actief beleid gevoerd voor het bereiken van nieuw publiek. 

Er moet vooral geïnvesteerd worden in mensen en initiatieven in plaats van in nog meer stenen. 

Het TKS-faillissement wordt afgehandeld. 

Er komt een einde aan de versnippering en onvindbaarheid van beeldende kunst educatie. 

Verkeer 

De autovrije zondag 2008 gaat gewoon door zoals gepland. Een evaluatie daarvan volgt snel. 

Vervolgens wordt het aan de raad overgelaten hoe de (eventueel) volgende autovrije zondagen 

worden ingevuld (er is een raadsmeerderheid voor). 

Er wordt werk gemaakt van de vergroening van stoplichten voor voetgangers en het werkelijk 

functioneel maken van groene golven. 

Er komt een transferium aan de Kempenbaan, nu als noodvoorziening maar bij ontwikkeling van dat 

gebied (en dat is snel) wordt dat een volledige voorziening. 



Bouwen en wonen 

Bij herstructureringen wordt (analoog aan Groeseind maar dan beter) eerst gesproken met de 

bewoners over ‘nut en noodzaak’, over woonwensen (in de wijk willen blijven of niet) en over sloop of 

renovatie. Pas daarna en op basis daarvan wordt een herstructureringsplan gemaakt. Bij de 

nieuwbouw in dat gebied wordt het systeem van burgerparticipatie ingevoerd (uit ons initiatiefvoorstel) 

waarbij bewoners de zeggenschap krijgen over de inrichting van het openbaar gebied. 

Er wordt opnieuw gekeken naar ‘wonen boven winkels’ waarbij een praktische opstelling wordt 

gekozen: niet meer alle mogelijke gemeentelijke wensen inbrengen maar sec kijken naar wat er aan 

woningen mogelijk is. Een eerste project wordt dit jaar nog ingezet. 

Onderwijs 

Voor het integraal huisvestingsprogramma wordt onderzoek gedaan naar de invoering van IFD 

(industrieel flexibel demontabel) bouwen om bouwen voor leegstand en dislocaties te voorkomen. 

Er komt VMBO in de reeshof. 

Er wordt werk gemaakt van de aanbevelingen van de raadswerkgroep VMBO over spreiding van het 

aanbod en samenwerking van de onderwijsinstellingen. 

Pilot met dubbele wachtlijsten bij witte/zwarte scholen (zie integratie). 

Spoorzone en Volkspaleis 

De fabeltastische eruptie van megalomane projecten in de Spoorzone is ‘best wel’ van tafel.  

Voor de invulling wordt gekozen voor een meer organisch groeimodel waarbij stap voor stap gekeken 

wordt naar wat de stad nodig heeft. Het college stelt wel eerst een visie vast. Dat cultuur daarin een 

rol moet spelen is een staande raadsopdracht, maar dat zal niet meer leiden tot een verzameling 

nieuwe schouwburgen, megabiscopen, grote theaters etc. uit het huidige plan. 

Op het VGL-terrein komt het Volkspaleis. Het paleis krijgt een soort van Heineken Mucic Hall (6000 

bezoekers), een atletiek- en wielerbaan die ook voor andere evenementen te gebruiken is. 

Ondertussen blijft de Hall of Fame zitten waar ze zit en wordt financiering gevonden voor de 

onderhoud van de skatebaan. 

De verhuizing van het stadhuis en het huis-van-de-wereld naar de Spoorzone wordt niet vastgelegd  

Sport en welzijn 

De gemeente gaat niet meewerken aan een nieuw stadion voor Willem II. 

Er wordt opnieuw gekeken naar de relatie tussen het Sportbedrijf, de sportraad en de verenigingen. 

Er wordt actief werk gemaakt van het openstellen van alle sportvoorzieningen (dus ook gymzalen bij 

wijkcentra en scholen) voor clubs en/of informele of ongebonden sporters. 

Er komen extra jongerenwerkers in de impulswijken. Wijkcentra of andere faciliteiten moeten veel 

meer worden opengesteld (op vraag van buurtbewoners, met name jongeren). Daarbij wordt niet 

alleen gekeken naar ‘meer beheer voor de Twern’ maar ook naar de mogelijkheid om dat in eigen 

beheer of onder toezicht van vrijwilligers te doen. 

Sacrementskerk 

De kerk wordt behouden, linksom of rechtsom. Er is geld beschikbaar gemaakt voor een 

herontwikkeling.  

Kempenbaan 

De ontwikkeling van de Kempenbaan gaat door, maar nu met beduidend minder kosten voor sanering 



en met een structurele goede voorzieningen voor een transferium, en met hoogbouw zo ver mogelijk 

weg van het Leypark. 

Mall 

De onderzoeken naar de voor- en nadelen van de Mall worden afgewacht. Op basis daarvan doet het 

college een voorstel aan de raad. Als de raad anders beslist zal het college zonder verdere 

consequenties dat besluit loyaal uitvoeren. Concreet dus: wij kunnen in de raad naar eigen inzicht 

voor of tegen de Mall blijven stemmen. 

Noord-Oost 

Het gebied rond de rugdijk en de noordkamer en oostkamer (dorpen) wordt opnieuw verkaveld: 

kleinere kavels om meer woningen te kunnen bouwen. Bouw gaat pas van start na voltooing van de 

NO-tangent (om reeshoftoestanden te voorkomen). Het zoeken van de nog ontbrekende financiering 

voor de NO-tangent (16 mln) is eerste prioriteit. De aanleg wordt al wel ter hand genomen op 

afgebakende stukken (bijvoorbeeld bij de Enschotsebaan, waar al snel gebouwd gaat worden). 

Tevens wordt gekeken naar extra woningbouw bij Dalem en op het Verbuntterein om het 

bouwprogramma te versnellen en wat geld te verdienen met die ontwikkelingen. 

Piushaven 

Het initiatiefvoorstel van SP en PvdA wordt nu wél uitgevoerd. Een begin wordt gemaakt met een 

stadsstrand en ‘zwem-ark’ nabij de Prinsenhoeve. 

Hondenbeleid 

Het initiatiefvoorstel ‘hondenpoep en hondenbelasting’ wordt overgenomen, het college bekijkt binnen 

een half jaar wat de uitvoeringsmogelijkheden zijn en doet daarover een voorstel aan de raad. 

Wietbeleid 

De uitgangspunten over de wenselijkheid van door de gemeente gereguleerde wietkweek wordt 

opgenomen in het programma en actiever uitgedragen. 

Wegenonderhoud 

De komende twee jaar worden zo veel mogelijk (kleine) knelpunten opgelost: scheve stoepen en 

gescheurde wegen worden snel gerepareerd zonder dat de hele straat op de schop hoeft. Er komen 

speciale klusploegen om dit sneller weg te kunnen zetten. Van de Essent-gelden wordt de komende 

twee jaar 5 miljoen besteedt aan deze operatie. Daarnaast zorgt dit college voor een structurele 

vulling van de reserve voor wegenonderhoud. 

Parkeren 

Voor het parkeren op Stappegoor wordt een systeem ingevoerd van 1 euro per keer. De extra 

onrendabele top (3 mln) wordt gefinancierd uit de Essent-gelden. Het parkeren in gebouwde 

faciliteiten bij wijkwinkelcentra kost 0.70 cent per uur. Voor de hele binnenstad wordt 

parkeerregulering voorgesteld, maar pas na consultatie van de buurtbewoners. 

Moskee Stedekestraat 

Parkeren moet deels in de gebouwde voorziening van de moskee en verder bij Knegtel. De buurt 

wordt gevraagd of zij ter voorkoming van overlast in hun straten parkeerregulering willen. Daarmee 

zijn alle belemmeringen voor de bouw weggenomen. 

Communicatiebeleid 

In het verlengde van de ‘nieuwe bestuurscultuur’ wordt het communicatiebeleid flink op de schop 

genomen. Het vestigingsprotocol (SP initiatiefvoorstel) wordt leidend voor alle grote of gevoelige 

projecten. Communicatie naar de raad wordt transparanter. Communicatie van collegebesluiten naar 

buiten wordt ‘eerlijker’ (duidelijker zijn over voornemens, voorstellen of besluiten en de rol van de raad 



daarin). Communicatie wordt een automatisch onderdeel van alle besluiten en komt vooraan in het 

proces in plaats van achteraan zoals nu het geval is. 

Uitbreiden of inbreiden 

Er komt een einde aan de inbreiding: het dichtbouwen van alle hoeken van de bestaande stad. Het 

nieuwe uitgangspunt is uitbreiding is daarvoor geschikte gebieden (maar niet in natuurzones enzo). 

Het terrein bij Blaak-West, waar wij sociale woningbouw wilden, is helaas op slot (er loopt een wilde 

koe tussen de struiken…) 

Milieu 

Er komt een nota over afvalbeleid/afvalscheiding (zonder dat de richting daarvan nu is vastgelegd). 

Er wordt actief meegewerkt aan de bouw van windmolens. 

De milieuzonering voor vervuilende vrachtwagens wordt uitgebreid tot het gebied binnen de 

ringbanen, in overleg met kleine middenstanders worden waar nodig maatregelen genomen om te 

voorkomen dat zij failliet gaan door gedwongen grote investeringen. 

Midi 

Er wordt een bouwvergunning afgegeven voor het Midi-Theater. Er zijn inmiddels meer partners 

gevonden die mee willen doen, en de LA Group wordt gevraagd op basis daarvan een nieuwe 

second-opinion over het bedrijfsplan te schrijven. DZDZ moet binnen zes weken een substantieel deel 

van de toezeggingen van partners omzetten in concrete contracten. Binnen drie maanden moet 

minstens 2,5 miljoen externe financiering voor de verbouwing zijn gevonden. Na twee jaar moet de 

huur steeds netjes betaald zijn en moet zeker zijn dat de volledige huur de komende jaren ook 

opgebracht kan blijven worden. Zo niet, dan gaat alsnog de stekker eruit. 

 

Veiligheid 

Er wordt voor de komende vier jaar 1,5 miljoen per jaar extra uitgetrokken voor veiligheid. Op voorstel 

van de VVD zou dat besteed moeten worden aan 20 extra politie-agenten die een speciale prioriteit 

meekrijgen (fietsendiefstal, graffiti, straatroof, uitkijken van camerabeelden, sociale veiligheid in de 

wijk). Onduidelijk is in hoeverre dat allemaal praktisch kan (het OM gaat nog steeds over de politie, wij 

niet) en of hetzelfde doel niet beter bereikt kan worden met de inzet van andere toezichthouders… 

Samenvattend 

Volgens ons hebben we behoorlijk veel herkenbare punten uit ons verkiezingsprogramma, het 

manifest ‘Een Beter Tilburg’ en onze initiatieven van de laatste jaren in het collegeprogramma kunnen 

krijgen. Daarnaast is het belangrijk dat we een nieuwe cultuur hebben kunnen inzetten waar openheid 

en doortastendheid en praktische oplossingen voor praktische problemen centraal staan. Dat geeft 

ook ruimte om naast het programma nog veel in het college te kunnen inbrengen. 

Een aantal dingen hebben we moeten slikken of in de koelkast moeten zetten. Het Midi-Theater is een 

ingewikkeld verhaal geworden, maar de financiële risico’s voor de gemeente worden uiteindelijk fors 

teruggebracht en de beeldvorming moet snel helemaal anders worden. Bouwen in de Blaak wordt een 

moeilijk. De Mall blijft een vrij raadsonderwerp, wat kan betekenen dat we ons in het college wel 

moeten conformeren aan een eventueel doorgaan van dat plan, maar daarbuiten ons eigen standpunt 

kunnen blijven vasthouden. Uitvoering van de cityring gaat natuurlijk door, dat hadden we een jaar 

geleden al vastgesteld, en kan ook amper nog worden bijgesteld. 

 


